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tradycyjne noworoczne spotka-
nie kierownictwa Stowarzysze-

nia Geodetów Polskich z repre-
zentantami środowiska odbyło 
się 13 stycznia w siedzibie Not 
w warszawie. Prezes stowarzysze-
nia Stanisław Cegielski (na fot. prze-
mawia) za najważniejsze ubiegło-
roczne wydarzenia w życiu SGP 
uznał: majowy zjazd sprawozdaw-
czo-wyborczy w Krakowie, udział 
w pracach Komisji Sejmowych, organiza-
cję olimpiady wiedzy Geodezyjnej i Kar-
tograficznej w Lublinie, obchody 65-lecia 
„Przeglądu Geodezyjnego”, opracowanie 
strategii działania, a także przeprowadze-
nie serii szkoleń dla prawie 700 członków, 
organizację 39 egzaminów na uprawnie-
nia zawodowe, które objęły ponad 1,5 ty-
siąca osób, i udział w pracach międzyna-
rodowych organizacji branżowych.
Główny geodeta kraju Jolanta orlińska 
stwierdziła z kolei, że ubiegły rok był trud-
ny dla geodezji, ale mimo to sporo udało 
się zrobić. za rzecz najważniejszą uzna-
ła uchwalenie ustawy o infrastrukturze 
informacji przestrzennej. w tym roku 
prace legislacyjne prowadzone przez 
GUGiK będą koncentrować się na roz-
porządzeniach i projekcie nowego Pra-
wa geodezyjnego i kartograficznego. 

BUrza Na SPotKaNIU w PIaSeCzNIe
Funkcjonowanie wydziału 

Geodezji i Katastru Staro-
stwa Powiatowego w Piasecz-
nie było tematem spotkania 
starosty Jana dąbka z geode-
tami wykonawcami (18 stycz-
nia). w związku z likwidacją 
Powiatowego ośrodka doku-
mentacji Geodezyjnej i Kar-
tograficznej, funkcjonującego 
jako gospodarstwo pomocni-
cze, od 1 stycznia tego roku 
jego zadania przejął wy-
dział Geodezji i Katastru sta-
rostwa. Przybyli na spotkanie 
(blisko 50 osób) ocenili jego 
działanie krytycznie. deklaru-
jąc chęć pomocy włodarzom 
starostwa przy poprawie tej 
sytuacji, zgłosili listę uwag 
i postulatów. 
Miejscowi wykonawcy skar-
żyli się na niedotrzymywa-

nie terminów ustawowych 
obowiązujących wGiK 
dotyczących kontroli i wy-
dawania robót. Mówiono 
o chaosie przy wprowadza-
niu w urzędzie mapy nume-
rycznej (brak jednoznacznej 
informacji o zakresie wyłą-
czonym z mapy analogowej 
oraz o terminie faktycznego 
wejścia w użytkowanie mapy 
numerycznej). okazuje się, 
że przez pewien czas na ob-
szarze stanowiącym blisko 
60 proc. powiatu wyłączono 
z obiegu mapy analogowe, 
a nie wprowadzono jeszcze 
map numerycznych. Przez to 
geodeci nie dotrzymywali ter-
minów ustalonych z kontrahen-
tami, a roboty na obszarze 
wyłączonym „wisiały w po-
wietrzu”. 

dla przedsiębiorców istotny 
jest też wybór przez staro-
stwo docelowego systemu, 
w jakim będzie prowadzona 
mapa numeryczna (obecnie 
w wydziale funkcjonują dwa).
zgłoszone przez wyko-
nawców wnioski dotyczy-
ły również takich spraw, jak:  
lczęste przerwy w działa-
niu systemu eGiB „Matra” 
(powoduje to opóźnienia 
np. przy rejestracji zgłoszeń 
i ewidencji robót po kontro-
li); lpotrzeba zatrudnienia 
dodatkowych inspektorów 
kontroli technicznej (ci, którzy 
są, nie wyrabiają się z termi-
nami); lzwiększenie liczby 
etatów dla wydziału (m.in. 
w pracowni informatycznej); 
lusprawnienie działalności 
zUdP; luciążliwy dla wyko-

nawców system wnoszenia 
opłat; luruchomienie usługi 
internetowej, która gwaran-
towałaby przejrzysty system 
przeglądania robót po nume-
rze KerG.
Na spotkaniu wspomniano 
też o problemie notoryczne-
go niszczenia osnowy geo-
dezyjnej przy inwestycjach 
drogowych (zwłaszcza przy 
przebudowie dróg gminnych). 
Starosta obiecał podpisanie 
odpowiednich umów z gmi-
nami. zadeklarował, że roz-
patrzy i odniesie się do po-
zostałych wniosków (kolej ne 
spotkanie zaplanowano 
na 1 marca). [Patrz też rozmo-
wa z geodetą powiatowym 
w Piasecznie na s. 26 – red.]
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Stary I Nowy roK SGP

Jak powiedziała, liczy na aktywność SGP 
i pomoc środowiska w pracach nad tą 
ustawą.
w bieżącym roku najważniejszymi impre-
zami organizowanymi lub współorgani-
zowanymi przez stowarzyszenie będą: 
XVII dni Polsko-Czesko-Słowackie (Kra-
ków, maj), międzynarodowe sympozjum 
„Mobile Mapping technology” (Kraków, 
czerwiec) oraz Międzynarodowy Kon-
gres Katastralny.
w spotkaniu udział wzięli m.in.: wicepre-
zes GUGiK Jacek Jarząbek, przewod-
niczący Państwowej rady Geodezyj-
nej i Kartograficznej prof. Bogdan Ney, 
geodeta województwa mazowieckiego 
Krzysztof Mączewski, przedstawiciele śro-
dowiska naukowego i przedsiębiorcy.

tekst i zdjęcie Jerzy Przywara

NOWOROCzNIE W OPATOWIE
w Muzeum Geodezji i Kartografii w opato-
wie 21 stycznia odbyło się tradycyjne spotka-
nie opłatkowo-noworoczne. Starosta opatow-
ski Bogusław włodarczyk, witając przybyłych 
goś ci, wyraził uznanie dla osób, które podjęły 
się budowania zbiorów muzeum. – Spotkania 
w muzeum mają swój niezwykły wymiar, integ-
rują bowiem ludzi z pasją – dodał. Mirosław 
roszczypała, miejscowy geodeta powiato-
wy, a zarazem kustosz muzeum, podzięko-
wał zebranym za wsparcie idei tego miejsca 
oraz za wzbogacanie jego zbiorów. a głów-
ny geodeta kraju Jolanta orlińska życzyła, 
by było ono miejscem, w którym historia doty-
ka współczesności. w spotkaniu uczestniczyli 
również m.in.: świętokrzyski wINGiK elżbie-
ta Grzędzicka, członek zarządu wojewódz-
twa Świętokrzyskiego Kazimierz Kotowski, 
prof. Ireneusz winnicki (wat w warszawie), 
dr hab. andrzej Pachuta (wiceprezes SGP), 
prof. Stanisław adamczak (Politechnika Święto-
krzyska), prof. Krzysztof ostrowski (Ur w Kra-
kowie) oraz dariusz Kalina, kierownik Naro-
dowego Instytutu dziedzictwa Narodowego 
w Kielcach. Po wspólnej modlitwie, którą cele-
brował ks. dr Krzysztof Kida, wicekanclerz Kurii 
Sandomierskiej, uczestnicy spotkania łamali się 
opłatkiem i składali sobie życzenia. Na zakoń-
czenie świąteczną inscenizację przedsta-
wiła młodzież z Klubu „4H” działającego 
przy zSo im. edwarda Szylki w ożarowie.
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